
Zápis ze 192. zasedání Rady ARAS 

Termín a místo konání: 14. 11. 2022, 17:00, FAMU (učebna U4, 2. patro) 

 

přítomní: Radim Špaček, Alena Derzsiová, Marta Nováková, Dan Wlodarczyk, Vít Janeček, 

Roman Kopřivík a Václav Kadrnka 

 

1. Schválení programu schůze. 

2. Zhodnocení Valné hromady a Večera ARAS – Rada byla s průběhem i organizací obou akcí 

spokojená. Upravené stanovy byly zaslány na Městský soud v Praze a vstupují v platnost. Rada 

se poprvé sešla v novém složení, kdy je k usnášeníschopnosti nutná přítomnost 5 Radních z 8.   

3. Radní navrhli Martu Novákovou jako druhého místopředsedu po uvolněné funkci Nataši 

Slavíkové – všichni přítomní Radní hlasovali PRO, Marta Nováková byla zvolena druhou 

místopředsedkyní ARAS.  

4. Příprava listopadové přednášky na FAMU (24. 11. od 16:00 Ivan David - Autorské smlouvy 

v audiovizi) – termín i kompletní organizace domluvena se zástupci FAMU. Pozvánku na akci 

rozešleme do konce týdne.   

5. Plánování pásma přednášek – po velmi vstřícném jednání s děkankou FAMU (schůzka z 1. 11.), 

uskuteční ARAS a FAMU společně ještě 3 přednášky do konce tohoto akademického roku. Nově 

bude pásmo přednášek zařazeno jako modul do výukového plánu studentů FAMU. Debatovalo 

se o možných tématech a přednášejících.  Marta Nováková má v této souvislosti na prosinec 

naplánovanou schůzku s Katarínou Tomkovou ohledně jedné z přednášek.  

6. Přítomnost ARAS na festivalech – Vít Janeček stručně popsal debatu Současný dokument mezi 

společenskou kritikou a lifestylem, která proběhla 27.10. v rámci doprovodného programu MFDF 

Jihlava (https://aras.cz/2022/10/23/zveme-na-diskusi-aras-v-ji-hlave-27-10-2022-od-1430-

hod/). Klára Odstrčilová z FSV prezentovala svojí analýzu programu ČT z hlediska společenského 

dokumentu, která ukázala značné vychýlení k lifestylové tvorbě a tématům (bude publikována 

brzy, po dopracování). Debaty se zúčastnila necelá dvacítka lidí, převážně dokumentaristů, za ČT 

Radomír Šofr. Mimo jiné popsal náhradu za škrtnuté 4 dokumentární cykly (Náš venkov, Queer 

Magazín, Nedejse + a ještě jeden) kterou bude hodinový prostor pro dvacetiminutové 

dokumenty s názvem "V širších souvislostech".  

7. Na debatě byl také představen záměr iniciativy "Za ještě lepší ČT" - ARAS inicioval započetí 

sestavení otázek a témat, které budou formou dotazníku předloženy všem kandidátům na 

generálního ředitele ČT.  Jejich reakce s předstihem před volbou budou zveřejněny na stránce 

www.zajestelepsicz.cz Se spoluprací se obracíme na další občanské a profesní iniciativy. Vít 

Janeček do příštího setkání Rady pošle návrh výchozího textu. 

8. Marta Nováková nastínila dramaturgii ARAS promítá na zimu 2023 – půjde opět o nové výrazné 

české (slovenské) snímky a jako hosty debat bychom zvali tentokrát jejich scenáristy. 

Předjednané jsou filmy Běžná selhání (r. Cristina Grosan) a Světlonoc (r. Tereza Nvotová). Finální 

program budeme zveřejňovat postupně, vždy alespoň měsíc předem.  

9. Radní hlasovali o návrhu dvou členů do výběrové dotační komise odboru médií a audiovize MK 

(OMA).  Kandidovali 2 členové ARAS - Alena Dersziová a Martin Řezníček. Všichni přítomní 

hlasovali PRO oba kandidáty, kandidatury do 30.11. odešleme na MK.  

https://aras.cz/2022/10/23/zveme-na-diskusi-aras-v-ji-hlave-27-10-2022-od-1430-hod/
https://aras.cz/2022/10/23/zveme-na-diskusi-aras-v-ji-hlave-27-10-2022-od-1430-hod/
http://www.zajestelepsicz.cz/


10. vývoj výzkumného grantu MK – každý týden probíhají pravidelné schůzky obou řešitelů – ARAS  

a VÚPSV, hloubkové rozhovory jsou hotové, sestavuje se první verze dotazníku, před koncem 

měsíce bude rozeslán. ARAS byl jako profesní organizace osloven dalším z řešitelů grantu Status 

umělce Univerzitou Palackého v Olomouci, abychom jim pomohli identifikovat ty nejpalčivější 

problémy související se samostatným výkonem profese. Za ARAS se hloubkového rozhovoru 

zúčastní předseda Radim Špaček.  

11. Radní hlasovali o přijetí nové členky Anny Bobrekové (garanti za ARAS: Tereza Nováková, Šimon 

Holý a Jan Těšitel): všichni přítomní hlasovali PRO, paní Bobreková byla přijata za členku ARAS.  

12. Radní hlasovali o přijetí nové členky Marie Ševčíkové Malinové (garanti za ARAS: Tomáš 

Kratochvíl, Šimon Holý a Jaroslav Kratochvíl): všichni přítomní hlasovali PRO, paní Ševčíková 

Malinova byla přijata za členku ARAS.  

13. RŮZNÉ:  

 sestavení profesionálního mailing listu – Radní spolu s tajemnicí sestaví kompletní seznam všech 

důležitých subjektů v oblasti audiovize, který budeme používat pro lepší zacílení našeho PR – 

hlavně při rozesílání pozvánek na naše akce.  

 Radní sestaví dopis o činnosti ARAS pro oslovení nových členů. 

 Žádáme o slyšení u Rady SFKMG, abychom apelovali na změny ve Výzvě na vývoj první verze 

scénáře (příloha B9 profil žadatele).  

 SFKMG vyhlásil výzvu na 3 místa v Radě SFKMG – Radní sestavili seznam potenciálních 

kandidátů, které nyní oslovíme. Čekáme také na kandidáty navržené našimi členy.  

 Rada vzala na vědomí e-mail Ivana Fíly z 2.11.2022 a konstatuje, že obsahuje řadu zavádějících a 

emočně vypjatých tvrzení. Nebudeme ho proto nijak komentovat a odkazujeme na usnesení 

Rady ARAS z 20.2.2020. Panu Fílovi jsme na jeho žádost k 8.11.2022 ukončili členství v naší 

organizaci. Ostatní členové mají nicméně možnost seznámit se s jeho textem, s naší dřívější 

reakcí na tuto neblahou situaci i s veškerou vzájemnou korespondencí na toto téma zde: 

https://docs.google.com/document/d/1E8J7iHjJMUVGqqZtJuojnJEZGXX_fPmr/edit?usp=sharing&ouid=1

02857304898127769118&rtpof=true&sd=true  

14. příští Rada ARAS je svolána na středu 7. prosince od 17:30. 

 

Zápis pořídila Zuzana Martincová 
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